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REVISTA PRESEI 
 

 Klaus Iohannis a promulgat noua lege a pensiilor/ Budăi, pentru Mediafax: Vom demara procedurile pentru 
achiziţia programului informatic 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, decretul pentru promulgarea Legii privind sistemul public de pensii, se 
arată într-un comunicat al Administraţiei Prezidenţiale. 
Camera Deputaţilor a adoptat, în calitate de for decizional, legea sistemului public de pensii, reexaminată ca 
urmare a decizie de neconstituţionalitate a CCR. 
Legea prevede o creştere a punctului de pensie care va intra în vigoare treptat, începând cu 1 septembrie 2019 şi 
încheind cu 1 septembrie 2021. 
Astfel, valorile punctului de pensie sunt următoarele: 
a) la data de 1 septembrie 2019 - 1.265 lei; 
b) la data de 1 septembrie 2020 - 1.775 lei; 
c) la data de 1 septembrie 2021 - 1.875 lei. 
Mai mulţi lideri ai Opoziţiei au declarat, însă, că legea nu este sustenabilă şi că în următorii ani Guvernul va avea o 
problemă în acoperirea majorărilor. 
Budăi: Vom demara procedurile pentru achiziţia programului informatic necesar recalculării pensiilor 
Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat, luni, pentru MEDIAFAX, după ce preşedintele a promulgat Legea 
pensiilor, că vor fi demarate procedurile pentru achiziţia programului informatic necesar recalculării şi, în paralel, 
se va face o analiză pentru a vedea ce personal poate fi detaşat. 
"Dacă Opoziţia nu ar fi contestat noua Lege a Pensiilor la CCR, aceasta ar fi fost, deja, demult publicată în 
Monitorul Oficial. Contestaţia doar ne-a întârziat şi a redus perioada de recalculare a celor aproape 5 milioane de 
pensii din România. Acum, că legea a fost promulgată, vom demara procedurile pentru achiziţia programului 
informatic necesar recalculării şi, în paralel, vom face o analiză pentru a vedea ce personal poate fi detaşat din 
alte instituţii pentru efectuarea recalculărilor şi dacă şi câţi oameni trebuie angajaţi. Evident că datele problemei 
s-au schimbat din cauza acestei întârzieri cauzate de Opoziţie", a declarat, pentru MEDIAFAX, ministrul Muncii, 
Marius Budăi. 
Ce prevede noua lege a pensiilor 
Vârsta standard de pensionare este de 65 de ani pentru bărbaţi şi 63 de ani pentru femei. Stagiul minim de 
cotizare este de 15 ani, atât pentru femei, cât şi pentru bărbaţi. Stagiul complet de cotizare, care cuprinde şi 
perioadele asimilate, este de 35 de ani, atât pentru femei, cât şi pentru bărbaţi. 
Potrivit prevederilor proiectului, femeile care au realizat stagiul minim de cotizare şi care au născut 3 copii şi i-au 
crescut până la vârsta de 16 ani beneficiază, la cerere, de reducerea cu 6 ani a vârstei de pensionare. La reducerea 
prevăzută se adaugă câte un an în plus începând cu al patrulea copil. Reducerea vârstei de pensionare se aplică şi 
în cazul în care numărul de copii cuprinde şi copii adoptaţi şi crescuţi pe o perioadă de cel puţin 13 ani. 
Totodată, pensionarii de invaliditate încadraţi în gradul I de invaliditate au dreptul, în afara pensiei, la o 
indemnizaţie pentru însoţitor. Cuantumul indemnizaţiei pentru însoţitor reprezintă 50% din salariul de bază 
minim brut pe ţară garantat în plată, în conformitate cu legislaţia în vigoare, aferent lunii pentru care se face 
plata. În cazul pensionarilor încadraţi în gradul I de invaliditate care beneficiază de pensie de invaliditate în mai 
multe sisteme de asigurări sociale, indemnizaţia pentru însoţitor se acordă numai de către ultimul sistem în care 
aceştia au fost asiguraţi, potrivit documentului. 
Potrivit expunerii de motive a documentului, proiectul va avea un impact bugetar de 8,4 miliarde de lei în acest 
an, un impact de 24,8 miliarde de lei în 2020, de 58,1 miliarde de lei în 2021, iar în 2022, ar urma să aibă un 
impact de 81,1 miliarde de lei. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Guvernul aprobă astăzi contul general de execuţie a bugetului asigurărilor sociale/ Alte proiecte aflate pe 
ordinea de zi 
Executivul are marţi în discuţie două proiecte de lege, unul pentru aprobarea contului anual de execuţie a 
bugetului asigurărilor sociale de stat pe 2018 şi un altul pentru aprobarea contului anual de execuţie a bugetului 
Fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate pe anul precedent. 
Pe ordinea de zi a şedinţei de marţi a Guvernului, care va începe la ora 13.00, apare şi proiectul de lege pentru 
aprobarea contului general anual de execuţie a bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2018 şi a contului 
general anual de execuţie a bugetului asigurărilor pentru şomaj pe anul 2018. 
Un alt proiect de lege vizează aprobarea contului general anual de execuţie a bugetului de stat, a contului anual 
de execuţie a bugetului Fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate şi a contului general anual al 
datoriei publice aferente anului anterior. 
Executivul va discuta şi proiectul de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe acest an 
pentru Societatea „IOR” S.A., aflată sub autoritatea Ministerului Economiei, cât şi cel pentru aprobarea 
Programului statistic naţional anual 2019. 
Potrivit comunicatului de presă al Guvernului, pe agenda reuniunii Cabinetului Dăncilă apare şi un proiect de 
hotărâre pentru reaprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii „Consolidare, reabilitare, 
modernizare, extindere şi dotare Spital Orăşenescu Segarcea, judeţul Dolj”. 
Alte puncte pe ordinea de zi a şedinţei Guvernului sunt: 
„Memorandum cu tema: Aprobarea Planului anual de transpunere a directivelor Uniunii Europene cu termen în 
2020. Memorandul cu tema: Aprobarea participării României în calitate de observator în cadrul Coaliţiei 
miniştrilor de finanţe împotriva schimbărilor climatice”, potrivit sursei citate. 
Executivul va discuta şi despre o informare privind aprobarea aplicaţiei Fondului de Solidaritate al Uniunii 
Europene (FSUE) ca urmare a pagubelor provocate de inundaţiile care au afectat regiunea Nord- Est în vara anului 
2018, conform sursei menţionate. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 Proiectul de lege prin care copiii ar fi obligaţi să îşi întreţină părinţii, retras din Parlament 
Biroul permanent al Senatului a decis, luni, retragerea din procedura parlamentară a proiectului prin care părinţii, 
bunicii sau străbunicii ar trebui să fie susţinuţi financiar de copii, la solicitarea iniţiatorilor, a declarat senatorul 
PSD Nicolae Moga, pentru MEDIAFAX. 
Vicepreşedintele Senatului a adăugat că cererea pentru retragerea propunerii legislative a fost formulată de către 
deputatul PSD Dumitru Gherman şi de iniţiatorii proiectului de lege. 
Proiectul de lege privind „Recunoştinţa între generaţii” fusese depus la Senat de 74 de parlamentari PSD şi ALDE, 
printre care şi Niculae Bădălău, ministrul Economiei. Propunerea prevedea că părinţii, bunicii sau străbunicii 
trebuie să fie susţinuţi financiar de copii, dacă au nevoie, iar în caz de refuz aceştia riscau amendă sau între şase 
luni şi trei ani de închisoare. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, vinerea trecută, la Galaţi, că nici Guvernul României şi nici PSD nu susţin 
proiectul de lege prin care copiii sunt obligaţi la întreţinerea părinţilor. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministerul Justiţiei publică, marţi, rapoartele GRECO, în limbile română şi engleză 
Ministerul Justiţiei a anunţat că va publica, marţi, la ora 11.00, rapoartele GRECO, atât pe site-ul instituţiei, cât şi 
pe pagina GRECO. Astfel, documentele vor fi postate în limbile română şi engleză. 
"Ministrul Justiţiei, Ana Birchall, a comunicat oficial Secretariatului Executiv al Grupului Statelor împotriva 
Corupţiei (GRECO) decizia Guvernului României de a autoriza publicarea celor două rapoarte privind România: 
”Raportul de follow-up la Raportul ad-hoc privind România” şi ”Raportul interimar de conformitate din cadrul 
rundei a patra de evaluare privind România”. Urmare a propunerii GRECO, s-a convenit publicarea rapoartelor 
sus-menţionate în data de 9 iulie 2019, la ora 11:00 (ora României)”, potrivit unui comunicat al Ministerului 
Justiţiei. 
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Rapoartele vor fi publicate simultan, în limba română şi în limba engleză, pe paginile web ale Ministerului Justiţiei 
(www.just.ro), respectiv GRECO (greco">www.coe.int/greco). 
Guvernul a avizat publicarea raportului GRECO. 
Percepţia publică privind un nivel redus al corupţie în anumite ţări ar putea fi înşelătoare, arată GRECO într-un 
raport publicat pe 25 iunie, care face referire şi la seria de recomandări adresate unor ţări precum România şi 
Polonia. 
În raportul său anual, GRECO analizează măsurile pe care le-au luat cele 49 de state membre împotriva corupţiei 
în 2018, în special în privinţa parlamentarilor, judecătorilor şi procurorilor. 
În cazul României, raportul GRECO notează că a fost făcută o serie de recomandări privind reformele justiţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Candidaţii pentru funcţia de procuror european susţin marţi interviul. Horodniceanu şi Bulancea, pe listă 
Cei opt candidaţi pentru funcţia de procuror european vor susţine interviurile marţi, începând cu ora 10:00, în faţa 
unei comisii prezidate de ministrul Justiţiei, Ana Birchall. În cursă sunt înscrişi şi fostul şef DIICOT Daniel 
Horodniceanu şi Marius Bulancea de la DNA. 
Potrivit unui anunţ al Ministerului Justiţiei, cei opt magistraţi care şi-au depus candidatura pentru funcţia de 
procuror european sunt: Borcoman Cătălin-Laurenţiu, Bulancea Marius Bogdan (procuror de la DNA), Dumitresc 
Constantin Claudiu, Ecedi Stoisavlevici Laura, Horodniceanu Daniel – Constantin (fost şef DIICOT), Hach Elena (cu 
condiţia depunerii unor înscrisuri de recunoaştere a gradului profesional corespunzător Parchetului de pe lângă 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, cel mai târziu până la data susţinerii interviului), Nolden Nicoleta şi Radu Răzvan 
– Horaţiu. 
Toţi cei menţionaţi sunt procurori, cu excepţia Nicoletei Nolden, care este judecător la Curtea de Apel Bucureşti. 
„Candidaţii selectaţi vor susţine interviul în faţa comisiei de selecţie prezidată de ministrul justiţiei care va avea 
loc în data de 9 iulie 2019, începând cu ora 10.00 la sediul Ministerului Justiţiei din Bucureşti, Str. Apolodor nr.17, 
sector 5. Candidaţii se vor prezenta la interviu în ordine alfabetică”, se mai arată în anunţul Ministerului. 
-0:29 
Interviurile vor fi transmise în direct, audio-video, pe pagina de internet a Ministerului Justiţiei. Interviul are o 
durată de maximum 45 de minute/candidat. 
Parchetul European (EPPO) va fi un parchet european independent responsabil cu investigarea, urmărirea penală 
şi trimiterea în judecată a autorilor infracţiunilor care aduc atingere intereselor financiare ale UE şi a complicilor 
acestora. Regulamentul (UE) 2017/1939 al Consiliului (1) privind EPPO a intrat în vigoare la 20 noiembrie 2017. În 
conformitate cu articolul 120 din respectivul regulament, EPPO îşi va începe activitatea în urma unei decizii a 
Comisiei, odată ce acesta va fi înfiinţat, dar nu mai devreme de 3 ani de la data intrării în vigoare a 
Regulamentului privind EPPO. 
Biroul Parchetului Public European ar urma să îşi înceapă activitatea până la sfârşitul anului 2020. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Congresul PSD pentru alegerea prezidenţiabilului va avea loc pe 3 august. Cine şi-a anunţat până acum 
intenţia de a candida 
Congresul PSD pentru alegerea candidatului la prezidenţiale va avea loc pe data de 3 august, au declarat surse din 
partid, pentru MEDIAFAX. 
Până acum şi-au anunţat intenţia de a candida la alegerile prezidenţiale preşedintele executiv al PSD Eugen 
Teodorovici, secretarul general al PSD Mihai Fifor, deputatul Liviu Pleşoianu, senatorul Şerban Nicolae. De 
asemenea, Călin Popescu Tăriceanu ar mai dori să fie candidatul coaliţiei la alegerile prezidenţiale. 
PSD nu exclude nici varianta unui candidat din afara partidului. 
Formaţiunea condusă de Viorica Dăncilă a comandat şi demarat mai multe sondaje de opinie în vederea 
desemnării prezidenţiabilului. 
Pe 1 iulie, preşedintele PSD Viorica Dăncilă a declarat, în legătură cu posibilitatea unui candidat unic pentru 
prezidenţiale din partea PSD-ALDE şi Pro România, că în funcţie de rezultatele la sondaje „vom vedea ce formulă 
îmbrăţişăm”. 
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Liderul ALDE Călin Popescu-Tăriceanu a afirmat că, după părerea sa, cea mai bună soluţie la alegerile prezidenţiale 
este un candidat unic din partea PSD - ALDE - PRO România. 
Despre subiect, Viorica Dăncilă a afirmat că ea nu a fost introdusă, în sondaje, la categoria candidaţi la 
prezidenţiale, pentru că nu a luat în calcul înscrierea în competiţia pentru un mandat la Cotroceni. 
În schimb, la o zi distanţă, Dăncilă a spus, la Antena 3, chestionată despre o posibilă candidatură pentru un 
mandat la Cotroceni că mereu preşedintele partidului a fost şi candidatul la prezidenţiale, însă acesta trebuie să 
fie o „locomotivă” pentru formaţiune. 
De asemenea, în cazul în care PSD va suferi un eşec la alegerile prezidenţiale, Viorica Dăncilă, întrebată dacă îşi va 
da demisia, a răspuns că, înainte de demisia conducerii centrale a partidului, va cere demisia celor care nu au 
obţinut rezultatul la care s-au angajat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Alianţa USR-PLUS, anunţ legat de candidatul la prezidenţiale 
Preşedintele USR Dan Barna a declarat, pentru MEDIAFAX, că este posibil ca la finalul acestei săptămâni sau în 
maxim o săptămână şi jumătate Alianţa 2020 USR-PLUS să anunţe candidatul la alegerile prezidenţiale. 
„Ca interval poate fi oricând, de la finalul acestei săptămâni, până într-o săptămână şi jumătate. Suntem încă în 
discuţii. Să vedem cum evoluează şi cum vom reuşi să închidem. Am discutat şi astăzi (luni – n.r.). O să discutăm şi 
în zilele următoare”, a afirmat Dan Barna, luni seară, pentru MEDIAFAX. 
La începutul lunii, USR a anunţat că partidul va decide în Congresul, care va avea loc în această sâmbătă, asupra 
susţinerii candidatului la prezidenţiale. Patru membri USR s-au înscris în competiţia internă, printre care şi 
preşedintele formaţiunii Dan Barna. 
„Cei patru membri USR care s-au înscris în competiţia pentru alegerea candidatului la prezidenţiale până la 
termenul limită votat de Comitetul Politic sunt preşedintele USR Dan Barna, senatorul Mihai Goţiu şi alţi doi 
membri USR - Dumitru Stanca şi Dragoş Dinulescu. Dumitru Stanca este cadru militar în rezervă şi membru USR 
Ilfov, Dragoş Dinulescu este medic dentist şi membru în Biroul Judeţean USR Prahova”, a transmis partidul, într-un 
comunicat de presă. 
USR şi PLUS se află în negocieri pentru a stabili candidatul Alianţei pentru un mandat la Cotroceni. Liderii celor 
două formaţiuni au explicat că va fi un tandem al Alianţei USR-PLUS. Dacă Dan Barna va fi prezidenţiabilul, atunci 
Dacian Cioloş va fi propunerea de premier sau viceversa. 
Surse din partid au declarat, pentru MEDIAFAX, că încă nu a fost stabilit dacă va participa şi Dacian Cioloş la 
Congresul USR de sâmbătă. Când vor fi finalizate negocierile între cele două partide, liderii USR-PLUS vor da un 
mesaj comun, au adăugat sursele citate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un nou control la TNB. Caramitru spune, printr-o scrisoare deschisă, că nu are să îşi reproşeze „mai nimic” 
Actorul Ion Caramitru anunţă că se face un nou control la instituţia pe care o conduce, Teatrul Naţional "I. L. 
Caragiale" din Bucureşti (TNB), şi că nu are mai nimic să îşi reproşeze, din punct de vedere al conduitei civice, 
profesionale şi materiale. 
Ion Caramitru face aceste afirmaţii într-o scrisoare deschisă adresată "oamenilor, în general, spectatorilor, în 
special, prietenilor şi celor care nu-mi sunt prieteni". 
"Când am debutat în rolul Eminescu, în 1964, la TNB, regizorul Sică Alexandrescu mi-a scris o dedicaţie pe cartea 
dăruită la premieră: 'Dragă Caramitru, cine are talent are şi mulţi duşmani, tu ai mult talent, îţi doresc cât mai 
mulţi duşmani!'. Pot să-i spun maestrului meu că urarea s-a împlinit. Am destui duşmani şi în teatru, şi în 
Parlament, şi în Guvern şi chiar pe stradă. Am ajuns, iubite maestre, la maturitate!", se arată în scrisoarea 
deschisă. 
"Nu am a-mi reproşa mai nimic, nici privind conduita mea civică, nici profesională şi nici materială. Trebuie să-mi 
reproşez încrederea în oameni şi naivitatea de a uita ceea ce românul, tot timpul, ştie, că surprizele majore, 
dramatice şi uneori chiar tragice vin de la cei cărora, într-un fel sau altul, le-ai făcut doar bine în viaţă şi în carieră. 
De-aici şi până la linşajul mediatic pe care îl trăiesc, e doar un pas. Trebuie să mă apăr, să dovedesc, să mă dezbrac 
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în faţa lumii, pentru a arăta unde mă doare şi ce am de gând să fac. Cam cum era în comunism. Am mai trecut prin 
asta. Sunt pregătit. Mă simt nevoit, pentru a treia oară în ultimii douăzeci de ani, să-mi salvez onorabilitatea. 
În 2001, tot la iniţiativa Ministerului Culturii, s-a decis un control, chitit să mă compromită, în legătură cu UNITER. 
La final, am câştigat în instanţă, un proces de calomnie care s-a încheiat cu condamnarea penală a Secretarului de 
Stat Ion Antonescu, zis «Mareşalu’». Am cerut, atunci, daune morale de 1 Leu, fiindcă nu câştigul material m-a 
interesat, ci ca adevărul să iasă la lumină. Între 2015 şi 2017, am fost controlat în toate ipostazele de funcţionar 
public, de binecunoscutul organism ANI. În 2017, dosarul a fost clasat", povesteşte Caramitru, care anunţă apoi un 
nou control demarat la TNB. 
"Astăzi, mă pregătesc pentru a treia încercare. Acuzele curg torenţial, sunt deja un infractor, terenul e aproape 
inundat. Numai că astăzi, cauza mea este, în principal, salvarea de la inactivitate şi faliment a Teatrului Naţional 
din Bucureşti şi a principalelor instituţii naţionale ale României, aflate în directă legătură cu Ministerul Culturii şi 
Identităţii Naţionale, responsabil, de facto, de activitatea noastră. Alături, un alt traseu de abordat, pornit de la 
delaţiuni şi neadevăruri venite de la câţiva colegi lipsiţi de scrupule. Sunt pregătit şi pentru asta", mai spune 
managerul Teatrului Naţional Bucureşti. 
"Vreau să-mi asigur prietenii că nu am nevoie de ajutor, că am adevărul de partea mea şi că voi lupta să-l 
dovedesc. Îi rog doar să mă urmărească în tot ce fac. Atât", îşi încheie acesta scrisoarea deschisă. 
La sfârşitul lunii iunie, ministrul Culturii, Daniel Breaz, a anunţat că va dispune un control la Teatrul Naţional 
Bucureşti, pentru a vedea cum sunt cheltuiţi banii, precizând că instituţia are în 2019 un buget de 57 de milioane 
lei, iar salariile actorilor au fost aproape triplate. În 2018, bugetul TNB a fost de 53 de milioane de lei. 
"Este vorba de o firmă care colaborează cu Teatrul Naţional, care are un anumit contract de prestări servicii cu 
Teatrul Naţional, o firmă care nu ştiu de ce, cândva, a fost semnat acest contract, când eu cred că Teatrul Naţional 
ar fi avut angajaţi care să desfăşoare asemenea activităţi. În al doilea rând, bugetul Teatrului Naţional din 
Bucureşti este mai mare cu aproape un milion de dolari faţă de anul trecut. Eu doar atât am cerut, şi domnului 
manager, să cheltuiască cu responsabilitate banii şi să se gândească de cinci ori atunci când semnează un contract 
dacă banii publici merită să fie risipiţi", a declarat ministrul Culturii la un post TV. 
Daniel Breaz a spus că nu înţelege de ce, după fiecare spectacol, 10% din încasări trebuie să fie luate de anumite 
persoane. 
"Nu văd de ce Teatrul Naţional trebuie să vândă biletele la spectacole printr-o firmă privată. Am înţeles că sunt 
printre cele mai mari preţuri din ţară, dacă facem comparaţie cu alte teatre, cu Opera Naţională - care este pe 
profit -, şi nu înţeleg de ce actorii fac grevă, când salariile lor aproape că au fost triplate. Deci pentru mine sunt 
unele lucruri pe care nu le înţeleg. Eu doar am cerut ca cheltuirea banilor să fie făcută cu responsabilitate. Şi 
sincer, o să fac un control acolo, ştiu ce înseamnă un buget, ştiu cum trebuie să cheltuieşti banii publici, ştiu ce 
înseamnă bunul simţ şi o să fac un control acolo, să văd cum se cheltuie banii, şi toate aceste lucruri o să le fac 
publice", a mai spus Breaz. 
Anterior, Ion Caramitru a explicat, printr-un comunicat transmis MEDIAFAX, că, după calculele sale de artist "liber 
cugetător", situaţia culturii româneşti este în faliment la vedere, faliment "care ţine de proasta gospodărire a 
întregului sistem financiar românesc". 
El a relatat că teatrul pe care îl conduce are în prezent 54 de oameni din afară, deşi a solicitat de mai mulţi ani mai 
multe posturi, dintre care 39 deservesc scena. Managerul TNB a explicat că teatrul se află în impas financiar, unul 
dintre motive fiind aprobarea cu întârziere a bugetului de stat pe anul în curs. 
Săptămâna trecută, după o întâlnire a managerilor instituţiilor de cultură, la Guvern, cu premierul Viorica Dăncilă, 
Caramitru că a cerut demisia ministrului Culturii şi a comparat anunţatul control la TNB cu Inchiziţia. 
„Am fost puşi în situaţia de a primi un buget neîndestulător şi în situaţia de a nu mai putea plăti diferite cheltuieli 
care sunt inerente, şi în cazul Teatrului Naţional de a pune pe liber 54 de angajaţi. I-am spus doamnei prim-
ministru pe repede-nainte, pentru că dânsa avea o întâlnire importantă şi ne-a promis, fiind de faţă şi ministrul 
Eugen Teodorovici, că săptămâna viitoare, după ce va face analiza lucrurilor pe care noi le-am prezentat, ne va 
chema din nou să spună ce soluţii a găsit. În ceea ce mă priveşte, am cerut demisia domnului ministru Breaz, 
pentru modul inoportun de preocupare faţă de instituţiile noastre şi de modul de expunere publică a frustrărilor 
domniei sale”, a declarat la momentul respectiv Ion Caramitru. 
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"A fost suficient ca să deschid gura ca să cer explicaţii pentru lipsa de buget, ca să fiu ameninţat cu Corpul de 
Control al ministrului. Aşa ceva este inadmisibil. Toată presa este plină de faptul că Ion Caramitru va fi anchetat de 
Corpul de Control, ca şi când până acum nu am fost anchetat în fiecare an de Curtea de Conturi (...) Este ca şi cum 
trimite Inchiziţia, să verifice anumite nereguli de ordin religios. Seamănă cu ce se întâmpla înainte de 1989, când 
la sesizarea unui grup de tovarăşi se făcea un control la instituţia respectivă şi se găsea tovarăşul director a fi 
vinovat de ceva", a mai spus atunci Caramitru. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Viorica Dăncilă a cerut revocarea directorului general interimar al CNAIR 
Premierul Viorica Dăncilă a solicitat revocarea directorului general interimar al CNAIR Narcis Neaga, acuzând că a 
dezinformat în legătură cu stadiul lucrărilor pentru loturile 3 şi 4 ale Autostrăzii Lugoj-Deva, asumate a fi finalizate 
la sfârşitul anului 2018. 
Potrivit comunicatului Executivului, premierul a cerut Departamentului pentru dezvoltarea, promovarea şi 
monitorizarea proiectelor de investiţii în infrastructură o analiză referitoare la stadiul mai multor proiecte de 
investiţii în infrastructura de transport. 
"Astfel, premierul a solicitat explicaţii cu privire la întârzierile de proiectare şi execuţie pentru tronsoanele 2 şi 3 
ale Autostrăzii Sibiu-Piteşti, precum şi la întârzierea lansării procedurii de execuţie pentru tronsonul 4 al aceluiaşi 
proiect. Totodată, şeful Executivului a cerut să-i fie prezentate explicaţii cu privire la faptul că nu a fost relansată 
procedura de licitaţie pentru execuţia secţiunilor 3 şi 4 din Drumul expres Piteşti-Craiova, ca urmare a contestării 
procedurilor iniţiale", transmite sursa citată. 
Viorica Dăncilă acuză actuala conducere a Companiei Naţionale pentru Administrare a Infrastructurii Rutiere 
(CNAIR ) că a dezinformat în legătură cu stadiul lucrărilor pentru loturile 3 şi 4 ale Autostrăzii Lugoj-Deva, asumate 
a fi finalizate la sfârşitul anului 2018. 
"În urma analizei din care au rezultat întârzieri nejustificate şi un slab management al conducerii CNAIR în 
implementarea proiectelor de infrastructură de transport şi având în vedere determinarea Guvernului de a nu mai 
admite întârzieri în realizarea investiţiilor, prim-ministrul Viorica Dăncilă a cerut ministrului Transporturilor, 
Răzvan Cuc, revocarea lui Narcis Neaga din funcţia de director general interimar al CNAIR", se mai arată în 
comunicatul de presă. 
Narcis Neaga a revenit la conducerea CNAIR, după ce a mai deţinut funţia, în mai 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Schimbări majore la TAROM. Ministrul Transporturilor anunţă o „restructurare masivă” 
În perioada următoare vor avea loc schimbări majore la Tarom, inclusiv o restructurare masivă, a anunţat luni 
ministrul Transporturilor Răzvan Cuc la Antena 3. 
„Veţi vedea o schimbare majoră la Tarom, în perioada următoare. Inclusiv o restructurare masivă", a spus Răzvan 
Cuc. 
În ultima perioadă au avut loc schimbări dese de conducere la Tarom, iar la companie a avut loc şi o descindere a 
DIICOT. Ministrul Cuc a declarat cu câteva zile în urmă despre modificări ale structurii companiei. 
„Noi oricum aveam intenţia, am vorbit cu doamna director Mezei, chiar săptămâna trecută, să transforme direcţia 
tehnică într-un centru de profit separat, astfel încât să se autosusţină. Deci practic, pe tehnicul de la TAROM vom 
face o companie separată, TAROM-ul îi va da comenzi şi se va autosusţine, să vedem dacă e nevoie chiar de atâţia 
oameni câţi sunt acolo, vedem şi ce piese au pe stoc ş.a.m.d. Mai departe, TAROM-ul funcţionează normal, 
tehnicul, hangarul, funcţionează normal, deci nu sunt probleme vizavi de siguranţa pasagerilor, aşteptăm 
rezultatele şi noi, ale anchetei, să vedem ce se întâmplă", a spus Răzvan Cuc, comentând descinderea 
procurorilor. 
(Sursa: Antena 3) 
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 Carmen Dan şi Teodor Meleşcanu, audiaţi de Olguţa Vasilescu pentru votul din 26 mai 
Comisia parlamentară de anchetă pentru investigarea posibilelor fraude la alegerile europarlamentare şi la 
referendumul din 26 mai a stabilit, luni, lista instituţiilor ai căror reprezentanţi vor fi chemaţi la audieri. Pe listă se 
află şi ministrul de Interne, Carmen Dan şi ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu. 
Cei doi miniştri vor fi audiaţi marţi de membrii comisiei. Preşedintele comisiei de anchetă, deputatul PSD, Lia 
Olguţa Vasilescu a declarat că vor fi solicitate de către comisie pentru audieri următoarele instituţii: Autoritatea 
Electorală Permanentă, Biroul Electoral Central, Ministerul Afacerilor Externe, Ministerul Afacerilor Interne, 
Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, dar şi alte autorităţi publice centrale şi locale care pot furniza date privind 
modul în care s-a organizat şi desfăşurat scrutinul din 26 mai. 
Reprezentanţii opoziţiei au cerut în cadrul comisiei să se analizeze şi neregulile privind votul din diaspora şi faptul 
că nu s-a putut exercita votul de către românii din afara ţării şi nici nu s-a prelungit programul de votare în secţiile 
unde erau cozi, însă propunerile au fost respinse. 
Luni sunt audiaţi politologul Ionuţ Apahideanu şi matematicianul Dan Şelaru, care au sesizat, în mediul online, 
posibile nereguli cu privire la listele suplimentare. Marţi, la ora 10 va fi audiat ministrul de Interne, Carmen Dan, 
urmând ca la ora 11:30 să vină la audieri şi ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Elena Udrea: Am renunţat de bunăvoie la statutul de refugiat. Mă voi apăra mai bine de aici/ Pe unde a intrat 
în România 
Elena Udrea a anunţat, printr-o postare pe Facebook că s-a întors în România şi a renunţat de bună voie de 
statutul de refugiat în Costa Rica, spunând că se poate apăra mai bine din ţară. Elena Udrea spune că a intrat în 
ţară luni dimineaţă prin Vama Giurgiu. 
„Da, m-am intors in Romania. Am renuntat de bunavoie la statutul de refugiat in Costa Rica. Decizia am luat-o 
imediat dupa ce am fost eliberata in decembrie, dar au fost cauze obiective pantru care s-a intamplat abia acum: 
finalizarea actelor fetitei mele Eva si, inchiderea procedurii de extradare. Am ales sa cer protectie in Costa Rica in 
conditiile in care tocmai aflasem ca sunt insarcinata iar evolutia in dosarul Gala Bute demonstra ca este vorba de 
o executie, nu de o judecata corecta, in baza legii. Am vrut astfel sa imi nasc copilul in siguranta, insa stiti ca am 
fost arestata cand Eva avea 13 zile si, doar faptul ca Dumnezeu a vrut sa o nasc mai devreme a facut ca ea sa vina 
pe lume in libertate”, a scris Elena Udrea pe Facebook. 
Potrivit fostului ministru, a aşteptat momentul oportun pentru a se întoarce în ţară. 
„Aşa cum am spus mereu, nu mi-am dorit niciodata sa traiesc in alta parte decat in tara mea si am asteptat cu 
nerabdare momentul in care sa ma pot intoarce. Vreau sa imi cresc copilul acasa, sa o botez la biserica unde m-
am rugat sa devin mama, cu familia mea si cei cu adevarat apropiati mie, alaturi de noi”, a mai scris Udrea. 
Totodată, sursa citată a vorbit şi despre dosarele sale: „Referitor la procesele pe care inca le am in instanta, cred 
ca ma voi apara mai bine de aici decat de departe, impotriva abuzurilor care s-au facut si in cazul meu. Am ales sa 
postez acest mesaj din respect fata de cei interesati si fata de presa care incearca sa afle adevarul despre prezenta 
mea Acasa. Stiu ca o face din buna credinta si din dorinta de a-si informa corect publicul. Multumesc celor care 
imi ureaza bun venit si va multumesc tuturor pentru intelegere! Doamne, ajuta!”. 
„„P.S. Am intrat in tara prin vama Giurgiu, la ora sase in aceasta dimineata. Am ales o varianta mai rapida decat sa 
astept o cursa de azi, spre Otopeni. Nicio alta speculatie nu isi are rostul”, mai scrie Udrea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Sănătăţii şi BEI au semnat un acord de servicii de asistenţă tehnică pentru implementarea de 
proiecte 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, şi vicepreşedintele Băncii Europene de Investiţii, Andrew McDowell, au semnat 
luni, într-o ceremonie la Palatul Victoria, Acordul de servicii de asistenţă tehnică pentru implementarea 
proiectelor, potrivit agerpres.ro. 
Potrivit ministrului Sorina Pintea, acest acord stabileşte termenii în care Banca Europeană de Investiţii va acorda 
sprijin pentru implementarea proiectelor de care beneficiază MS în cadrul Fondului European Structural de 
Investiţii. 
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"Astăzi facem un alt pas important pentru construirea celor trei spitale regionale din Iaşi, Cluj-Napoca şi Craiova. 
În cadrul acestui acord de asistenţă tehnică vom beneficia de sfaturile experţilor BEI în faza de proiectare, 
supraveghere şi construcţie a celor trei spitale. Continuăm colaborarea noastră şi trecem de la pregătirea 
proiectului până la etapa de implementare a proiectului pentru construirea spitalelor regionale. În baza acestui 
acord, BEI va oferi servicii de asistenţă tehnică pentru Ministerul Sănătăţii pentru întărirea capacităţii de 
management necesară în implementarea celor trei proiecte pentru spitalele regionale de urgenţă, cofinanţate din 
fonduri ale UE, prin Programul Operaţional Regional. Ca un prim pas, Ministerul Sănătăţii a semnat cu Ministerul 
Fondurilor Europene, în data de 4 iunie, contractul de finanţare prin Programul Operaţional Asistenţă Tehnică - 
POAT, proiectul "Întărirea capacităţii Ministerului Sănătăţii de a pregăti şi implementa proiectele spitatelor 
regionale de urgenţă Iaşi, Cluj, Craiova, în valoare de 78 de milioane de lei", valoare din care se va finanţa Acordul 
de servicii de asistenţă tehnică", a afirmat Sorina Pintea. 
Ea a adăugat că acordul are o valoare totală de 12.899.600 de euro şi se va derula până la 31 decembrie 2020. 
Ministrul Sănătăţii a mai spus că cel mai avansat proiect este Spitalul de urgenţă Iaşi pentru care a fost realizat 
studiul de fezabilitate şi au fost aprobaţi, prin hotărâre de Guvern, indicatorii tehnico-economici. 
Vicepreşedintele BEI, Andrew McDowell, a menţionat că în primele şase luni ale acestui an Banca Europeană de 
Investiţii şi România au semnat proiecte comune în valoare de aproximativ 500 de milioane de euro şi se aşteaptă 
ca până la finalul lui iulie să mai semneze pentru aproximativ 200 de milioane de euro. 
"Pe parcursul derulării acordului semnat astăzi, cunoştinţele pe care experţii şi cei care furnizează asistenţa 
tehnică din cadrul BEI vor fi transferare personalului român, experţilor români, pentru a fi utilizate la acest 
moment şi în continuare în proiecte similare. Pe parcursul acestui proiect, transferul de cunoştinţe se va efectua 
către unitatea pentru implementare de proiect, transferul se va face pe parcursul desfăşurării proiectului şi va fi 
utilizat pe întregul ciclu de viaţă pentru construirea acestor spitale regionale. Practic, vor lucra umăr la umăr 
experţii noştri şi membrii echipei de implementare de proiect şi vor lucra împreună pe tematici cum ar fi licitaţia 
însăşi, partea de achiziţie publică, managementul costurilor, partea de gestiune de proiect. Deşi asistenţa tehnică 
şi consilierea pe care noi le acordăm se mărginesc la aceste trei spitale regionale, odată efectuat transferul, odată 
dobândite cunoştinţele acestea, vor putea fi utilizate ulterior pentru derularea şi implementarea altor proiecte 
similare şi de dimensiuni considerabile în sectorul sănătăţii", a subliniat McDowell. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Președintele Consiliului Concurenței, despre prețul carburanților: Propunem guvernului o măsură ca în 
Germania sau Austria, unde companiile majorează tarifele în același timp 
Consiliul Concurenţei propune guvernului introducerea pe piaţa carburanţilor a unui sistem similar cu cel din 
Austria şi Germania, unde toate companiile petroliere stabilesc preţurile în acelaşi timp, a declarat 
pentru Agerpres Bogdan Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei. 
Anterior, tot luni, Consiliul Concurenţei a anunţat rezultatele anchetei derulate pe această piaţă, care a relevat că 
există o concurenţă redusă între companii. 
"Germania are două zile pe săptămână în care toată lumea stabileşte preţurile, la aceeaşi oră. Bănuiesc că şi acolo 
decizia a fost luată tot pentru că piaţa nu funcţiona normal. Vom propune Guvernului o măsură similară, care ar 
urma să fie implementată de către Ministerul Energiei sau de către cel al Economiei", a spus Chiriţoiu. 
De asemenea, în Austria, începând cu ianuarie 2011, a fost instituită obligaţia legală ca orice companie care 
doreşte majorarea preţului carburanţilor să poată face acest lucru în orice zi, dar numai la ora 12:00 a.m., 
reducerile fiind permise în orice moment. 
Şeful Concurenţei a arătat că scopul acestei măsuri este întărirea concurenţei, care în final să ducă la preţuri mai 
mici. 
"Preţul corect este cel pe care îl dă piaţa. Noi am vrea ca piaţa să funcţioneze mai bine. Nu înseamnă că preţul din 
piaţă este consecinţă a unui comportament ilegal, noi nu spunem asta. Noi am vrea să intensificăm concurenţa şi 
în acest fel să scadă preţurile", a susţinut el. 
Chiriţoiu a adăugat că instituţia pe care o reprezintă se va consulta cu companiile petroliere pentru a identifica 
barierele care descurajează alte companii să intre pe piaţă şi pentru a lua măsuri împotriva acestor bariere. 
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Ancheta a confirmat faptul că existenţa unui lider, care deţine aproximativ jumătate din piaţă, are efect direct 
asupra modului în care se modifică preţurile cu amănuntul la carburanţi, acesta fiind, de regulă, şi iniţiatorul 
modificărilor de preţ. 
Consiliul Concurenţei nu nominalizează compania, însă lider pe această piaţă este OMV Petrom, care deţine peste 
700 de benzinării, sub brandurile OMV şi Petrom. Compania este urmată, pe această piaţă, de Rompetrol, Lukoil, 
Mol, Socar şi Gazprom. 
Raportul autorităţii de concurenţă mai arată că, în acelaşi timp, fiecare companie monitorizează constant 
activitatea concurenţilor şi reacţionează la modificările de preţuri ale acestora. Astfel, companiile concurente 
preferă să adopte un comportament similar cu cel al liderului din punctul de vedere al modificărilor de preţuri, 
acestea realizându-se, de cele mai multe ori, într-un interval de maximum 24 de ore. 
"În aceste condiţii, concurenţa pe piaţa comercializării cu amănuntul de carburanţi din România este redusă, fapt 
care se reflectă asupra nivelului preţurilor cu amănuntul la carburanţi. Ca urmare, în vederea creşterii concurenţei 
în acest sector, Consiliul Concurenţei susţine elaborarea unui act normativ prin care să se stabilească numărul 
creşterilor de preţ săptămânale, zilele în care se pot efectua aceste creşteri şi ora modificării, valabile pentru 
toate companiile de pe piaţă, pentru reducerile de preţ neimpunându-se nicio restricţie de acest fel, acestea 
putând fi operate oricând", susţine Consiliul. 
Nivelul concurenţei este influenţat, de asemenea, de o serie de factori structurali, specifici pieţei comercializării 
cu amănuntul de carburanţi din România, dintre care cel mai important este reprezentat de gradul foarte ridicat 
de concentrare a pieţei: un număr restrâns de companii petroliere care deţin aproximativ 90% din totalul 
vânzărilor de carburanţi. 
Din analizele efectuate, a rezultat faptul că preţurile la pompă au fost corelate în perioada 2014 - 2018 cu cotaţiile 
internaţionale la produsele petroliere (benzină şi motorină), modificările de preţ din România urmând 
îndeaproape evoluţiile internaţionale atât la creşteri, cât şi la scăderi. 
Consiliul Concurenţei a lansat pe 1 iulie aplicaţia Monitorul preţurilor pentru carburanţi, care afişează preţurile 
pentru toate tipurile de carburanţi (benzină şi motorină) practicate în reţelele OMV, Petrom, Rompetrol, Mol, 
Lukoil, Socar şi Gazprom din întreaga ţară. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Deloitte: Romania, pe locul 3 in privinta numarului de incalcari ale securitatii datelor 
Romania se afla pe locul 3 in privinta numarului de incalcari ale securitatii datelor sesizate autoritatilor nationale 
responsabile cu aplicarea Regulamentului european general privind protectia datelor (GDPR), releva un studiu 
efectuat de reteaua Deloitte Legal in Romania, Bulgaria, Croatia, Cehia, Ungaria, Lituania, Polonia si Slovacia. 
Conform cercetarii, cele mai multe investigatii si amenzi legate de incalcarile prevederilor GDPR a fost raportat la 
companiile din industriile reglementate, care au contact direct cu clientii si care prelucreaza volume mari de date 
cu caracter personal. 
Dupa un an de la intrarea in vigoare a Regulamentului privind protectia datelor, pana la 31 mai 2019, cele opt tari 
ce au facut obiectul studiului au comunicat 34 de amenzi impuse pentru diferite incalcari ale GDPR, valoarea 
totala a acestora fiind de aproximativ 750.000 de euro. 
Cea mai mare amenda inregistrata in Europa Centrala si de Est, in cuantum de aproximativ 230.000 de euro, a fost 
aplicata in Polonia unei societati al carei obiect de activitate se bazeaza pe prelucrarea datelor obtinute din surse 
publice si folosirea lor in scop comercial. Aspectul vizat de autoritatea poloneza in acest caz este asigurarea 
transparentei fata de persoanele vizate, iar valoarea sanctiunii plaseaza Polonia in topul celor mai mari trei 
amenzi impuse in Europa. 
In acelasi context, cel mai mare numar de amenzi a fost semnalat in Bulgaria (13), urmata de Ungaria (10), Cehia 
(8), Polonia (2) si Lituania (1). 
In ceea ce priveste valoarea totala a amenzilor, Bulgaria a raportat cea mai mare suma cumulata a acestora 
(aproximativ 250.000 de euro), urmata de Polonia (peste 230.000 de euro), Ungaria (200.000 de euro), Lituania 
(peste 60.000 de euro) si Cehia (peste 6.000 de euro). 
In Romania, pana la finele lunii mai a acestui an, autoritatea de supraveghere in materia protectiei datelor 
efectuase 981 de investigatii, in urma carora a impus 57 de masuri corective si 23 de avertismente, majoritatea 
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investigatiilor fiind in curs de finalizare. 
"In Romania a fost aplicata recent prima amenda in legatura cu aplicarea GDPR, de aproximativ 130.000 de euro, 
unei institutii financiare. Asistam la investigatii numeroase si diverse in toata Europa, in urma carora sunt aplicate 
noi sanctiuni aproape in fiecare saptamana in multe jurisdictii. Cea mai mare dintre acestea ramane amenda de 
50 de milioane de euro impusa Google in Franta', sustine Georgiana Singurel, partener la Reff & Asociatii, 
societatea de avocati membra a retelei Deloitte Legal. 
La capitolul incalcarii securitatii datelor sesizate autoritatilor nationale, pe prima pozitie se claseaza Polonia, cu 
aproximativ 2.000 de notificari. Ierarhia continua cu Cehia (626), Romania (398), Ungaria (380), Lituania (93) si 
Bulgaria (33). 
"Pe langa industriile cele mai afectate de GDPR, si anume telecomunicatii si servicii financiare, alte domenii in 
care au fost efectuate investigatii in legatura cu aplicarea GDPR sunt sectorul public, media, tehnologie (in special 
aplicatii mobile), servicii medicale si postale. Activitatile autoritatilor nationale de protectia datelor s-au 
concentrat pe verificarea respectarii principiilor de prelucrare a datelor cu caracter personal, in special pe cel al 
reducerii la minimum a datelor (data minimization), al limitarii datelor la scopul prelucrarii (purpose limitation) si 
al limitarii legate de stocare (data retention) . Alte aspecte vizate de autoritatile din tarile cuprinse in studiu sunt 
legate de respectarea drepturilor persoanelor vizate, instalarea sistemelor de supraveghere video, marketing 
direct, profilare si cookies", noteaza realizatorii studiului. 
Cercetarea Deloitte Legal a fost efectuata pentru perioada de la intrarea in vigoare a regulamentului, 25 mai 
2018, pana la 31 mai 2019, in randul a opt tari europene: Romania, Bulgaria, Croatia, Cehia, Ungaria, Lituania, 
Polonia si Slovacia. 
Deloitte furnizeaza la nivel global servicii de audit, consultanta, servicii juridice, consultanta financiara si 
managementul riscului, servicii de consultanta fiscala si alte servicii adiacente catre clienti din sectorul public si 
privat provenind din industrii variate.  
(Sursa: Business24) 
 

 Consiliul UE respinge propunerea lui Juncker de a transfera atribuţiile Corinei Creţu 
Consiliul Uniunii Europene a respins, luni, propunerea preşedintelui în exerciţiu al Comisiei Europene Jean-Claude 
Juncker de a transfera unor comisari în funcţii atribuţiile Corinei Creţu şi lui Andrus Ansip, după ce aceştia au 
preluat mandate de eurodeputaţi. 
„Conform articolului 246 al Tratatului de funcţionare al Uniunii Europene, preşedintele Juncker a emis o 
propunere legislativă prin care nu înlocuieşte pentru următoarele 4 luni care au rămas mandatele comisarilor care 
au fost aleşi şi care acum au devenit membri ai Parlamentului European (domnul Ansip şi doamna Creţu). În mod 
notabil a luat aceste decizii având în vedere implicaţiile de tip bugetar”, a transmis un purtător de cuvânt al 
Comisiei Europene. 
Sursa menţionată precizează că atribuţiile pentru portofoliile Pieţei Unice Digitale şi Politicilor de Coeziune au fost 
transferate pentru o perioadă de patru luni către Maroš Šefčovič şi Johannes Hahn. 
„Regretăm că reprezentanţii Consiliului au decis să nu accepte această propunere. Responsabilitatea pentru acest 
lucru aparţine acum în totalitate Consiliului. Între timp şi în urma unei decizii a preşedintelui Juncker anunţată 
săptămâna trecută portofoliile Pieţei Unice Digitale şi Politicilor de Coeziune au fost transferate temporar în 
sarcina vicepreşedintelui Šefčovič, respectiv comisarului Hahn. Acest lucru este urmare a demisiilor domnului 
Andrus Ansip şi doamnei Corinei Creţu din respectivele mandate deţinute în cadrul Comisiei Europene pentru a îşi 
prelua mandatele în Parlamentul European”, a mai spus sursa citată. 
Săptămâna trecută, preşedintele în exerciţiu al Comisiei Europene Jean-Claude Juncker i-a transferat comisarului 
Johannes Hahn postul de comisar european pentru Politici Regionale, în contextul demisiei Corinei Creţu. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Noul preşedinte al Parlamentului European, David Sassoli, pledează pentru "îmbunătăţirea" democraţiei în 
cadrul UE/ Ce spune despre votul pentru Ursula von der Leyen 
David Sassoli, noul preşedinte al Parlamentului European, a exprimat regret că nu a fost respectat principiul 
primului candidat de pe listele electorale în desemnarea preşedintelui Comisiei Europene, propunând organizarea 
unei conferinţe pe tema "instrumentelor democraţiei" în Uniunea Europeană. 
"Am crezut mulţi în principiul primului candidat de pe listele electorale. A fost o campanie electorală a familiilor 
politice europene. Toată lumea se aştepta ca procedura să se respecte şi astfel să fie desemnat preşedintele 
Comisiei Europene. Nu a fost aşa. Candidatura mea a luat naştere în Parlamentul UE, prin convergenţa grupurilor 
politice, pentru a iniţia o legislatură pe care trebuie să o folosim şi pentru îmbunătăţirea instrumentelor 
democraţiei europene. Unul dintre acestea este cel al primilor candidaţi pe liste, modul de protejare a voinţei 
alegătorilor", a declarat David Sassoli într-un interviu acordat cotidianului Corriere della Sera. 
"Este necesar un pact politic între instituţii. Şi cred că propunerea unei conferinţe interguvernamentale asupra 
instrumentelor democraţiei europene poate fi utilă. Să lucrăm, terenul este fertil. Putem face astfel încât această 
legislatură să perfecţioneze nu doar sistemul primului candidat de pe liste, ci şi, spre exemplu, pentru a acorda 
putere de iniţiativă Parlamentului UE, încă foarte slab. Momentul este cel corect. Trebuie să fim creativi, deoarece 
a ne atinge de tratate este o chestiune complexă", a subliniat noul preşedinte al PE. 
Întrebat dacă există riscul ca Ursula von der Leyen să nu obţină votul Parlamentului European pentru învestirea în 
funcţia de preşedinte al Comisiei Europene, David Sassoli a precizat: "Am întâlnit-o deja pe doamna Usula von der 
Leyen şi i-am garantat că procedura va fi transparentă, cu respectarea prerogativelor tuturor instituţiilor (...)". 
Procedura pentru desemnarea noului preşedinte al Comisiei Europene "nu a fost transparentă", a afirmat vineri 
actualul titular al funcţiei, Jean-Claude Juncker, pe fondul polemicilor generate de nominalizarea Ursulei von der 
Leyen. În 2014, Jean-Claude Juncker a fost primul politician desemnat preşedinte al Comisiei Europene prin 
sistemul primului candidat de pe lista electorală. Anul acesta, Manfred Weber, primul candidat de pe lista 
formaţiunii care a câştigat euroalegerile - Partidul Popular European (PPE, centru-dreapta) -, nu a fost desemnat 
preşedinte al Comisiei Europene, în principal din cauza obiecţiilor formulate de preşedintele Franţei, Emmanuel 
Macron. "Procedura nu a fost transparentă. Din păcate, procedura nu a devenit tradiţie. Eu am fost primul şi 
ultimul desemnat prin sistemul primului candidat de pe lista electorală", a declarat Jean-Claude Juncker. 
Manfred Weber, care a fost candidatul Partidului Popular European (PPE, centru-dreapta) pentru postul de 
preşedinte al Comisiei Europene, a denunţat negocierile de "culise" ale "axei Macron-Orban" care au condus la 
desemnarea Ursulei von der Leyen şi a cerut "democratizarea" Uniunii Europene. 
Ursula von der Leyen, ministrul german al Apărării şi unul dintre liderii Uniunii Creştin-Democrate (CDU, centru-
dreapta), a fost propusă de Consiliul European pentru funcţia de preşedinte al Comisiei Europene. Nominalizarea 
trebuie confirmată de Parlamentul European, unde ar putea apărea probleme, în contextul nemulţumirilor că nu 
a fost propus niciunul dintre liderii principalelor grupuri politice - Manfred Weber (Partidul Popular European, 
PPE, centru-dreapta) şi Frans Timmermans (Partidul Socialiştilor Europeni, PSE, centru-stânga). 
Preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, a insistat pentru desemnarea prin negocieri politice a preşedintelui 
Comisiei Europene, contestând sistemul primului candidat de pe listele electorale. Ţări central şi est-europene, în 
principal Ungaria şi Polonia, au avut obiecţii privind numirea lui Frans Timmermans în funcţia de preşedinte al 
Executivului UE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Kristalina Georgieva şi Jeroen Dijsselbloem, nominalizaţi informal pentru şefia FMI 
Fostul şef al Eurogrupului, Jeroen Dijsselbloem, directorul general al Băncii Mondiale, Kristalina Georgieva şi fostul 
premier finlandez Alexander Stubb, au fost propuşi în mod informal pentru a candida la şefia Fondului Monetar 
Internaţional, relatează site-ul agenţiei Reuters. 
Mai mulţi oficiali din UE au informat luni că Uniunea Europeană îşi doreşte ca funcţia deţinută de Christine 
Lagarde să fie preluată de un alt european, continuând tradiţia. 
Fondul Monetar Internaţional are nevoie de un nou şef după ce Christine Lagarde a fost propusă săptămâna 
trecută pentru a-l înlocui pe Mario Draghi în funcţia de preşedinte al Băncii Centrale Europene. 
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Problema a fost discutată între miniştrii din zona euro, în cadrul unei întrevederi de luni, însă nicio decizie nu a 
fost luată. 
 "Pentru Spania şi pentru toate statele UE, cred eu, prioritatea este ca noul director să fie tot european", a 
declarat ministrul spaniol pentru Finanţe, Nadia Calvino. 
Ministrul francez Bruno Le Maire a îndemnat Uniunea Europeană să ajungă la un candidat comun cât mai curând 
posibil. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Victorie pentru protestatarii din Hong Kong. Şefa Executivului a anunţat că „proiectul privind extrădările este 
mort”  
Şefa Executivului din Hong Kong, Carrie Lam, a declarat marţi că proiectul de lege privind extrădările, care a 
generat cele mai mari proteste din ultimele decenii din fosta colonie britanică, „este mort”, admiţând că iniţiativa 
Guvernului în acest sens a fost „un eşec total”, potrivit Reuters. 
Cu toate că a anunţat la jumătatea lunii iunie că acest proiect a fost suspendat, Carrie Lam a declarat marţi că 
„încă există temeri cu privire la sinceritatea Guvernului şi există încă temeri cu privire la faptul că procesul de 
adoptare a proiectului ar putea fi reluat în Consiliul Legislativ”. 
„Deci, vreau să reiterez, nu există un astfel de plan, proiectul este mort”, a adăugat Lam în cadrul unei conferinţe 
de presă. 
Anunţul acesteia vine după ce zeci de mii de persoane au participat duminică la o nouă manifestaţie faţă de 
proiectul de lege referitor la extrădări, dar şi faţă de activitatea Guvernului. 
Hong Kong-ul, care se bucură de o largă autonomie, este de mai multe săptămâni scena unor ample proteste 
provocate iniţial de un proiect de lege despre care criticii susţin că ar permite extrădarea dizidenţilor politici din 
Hong Kong pe teritoriul Chinei, dar treptat s-au transformat într-o contestare generală a Guvernului local susţinut 
de Beijing. 
Fostă colonie britanică, Hong Kong-ul a fost cedat Chinei de către Marea Britanie în anul 1997, cu condiţia ca acest 
teritoriu să păstreze „un nivel ridicat de autonomie, cu excepţia afacerilor externe şi a domeniului apărării” 
pentru o perioadă de 50 de ani. Astfel, acest teritoriu are un sistem legislativ diferit de cel al Chinei, prin 
intermediul principiului „O ţară, două sisteme”. 
(Sursa: Mediafax) 
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